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ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΔΙΕΘΝΟΥΣ ΣΥΝΕΔΡΙΟΥ ΚΛΕΙΣΙΜΑΤΟΣ 

ΕΡΓΟΥ 
 
 

ABSTRACT 
 
Τhis deliverable is being implemented within the SOCIAL PLATE project. The project 

"Supporting Social Enterprises in the fight against poverty and social exclusion" with the 

acronym "SOCIAL PLATE" is funded under the European Territorial Cooperation Program 

INTERREG V-A Greece - Bulgaria 2014-2020. 

In the framework of the implementation of the actions of the "SOCIAL PLATE" project, 

TECHNOPOLIS – International Educational Institute, PB2 of the project, organized the 

“International Closing Conference” that took place on Tuesday 17th of December 2019 at 

Capsis Hotel, Hall “Vergina I” in Thessaloniki.  

Mrs. Emmanouela Stephani, representative of TECHNOPOLIS – International Educational 

Institute (PB2), welcomed the event, emphasizing the significance of the implementation of 

the "Social Plate" project in the cross-border area and its full implementation with the 
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participation of regional actors. Then, Mr. Papadopoulos Theodoros, chairman of Central 

Market of Thessaloniki S.A. took the floor welcomed the audience and thanked all the 

participants of the project and first of all the merchants who offered their surplus food and all 

the participants of the project for the collaboration and the smooth implementation of it. Mrs. 

Demertzi Katerina, coordinator and contact person of Lead Beneficiary, presented the actions 

which have been implemented by Central Market of Thessaloniki S.A. as well as the 

implemented actions of Project Partner 3 and Project Partner 4. Moreover, Mrs. Emmanouela 

Stephani, presented the actions implemented by Project Partner 2 during the project period. 

Mr. Papathanasiou Athanasios, chairman of TECHNOPOLIS – International Educational 

Institute, thanked everyone who participate at the project while he made a conclusion about 

the actions of the project. 

Finally, Mr. Mpouris Antonios, CEO of Central Market of Thessaloniki S.A. emphasized that the 

results of the project are better than the expected one and the project will not finish but will 

be sustainable for many years.  

At the end of the “International Closing Conference” everyone expressed the interest of the 

continuing of the project, as well as, the sustainability of the NGO.  

 
 
 
 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ 
 
Την Τρίτη 17 Δεκεμβρίου 2019 στις 17:30 στο Ξενοδοχείο Capsis, στην αίθουσα Βεργίνα Ι στη 

Θεσσαλονίκη, πραγματοποιήθηκε το Διεθνές Συνέδριο Λήξης στα πλαίσια του 

διασυνοριακού έργου “Supporting Social Enterprises in combating poverty and social 

exclusion” με ακρωνύμιο “Social Plate” με διοργανωτή το Τεχνόπολις – Διεθνές Ινστιτούτο 

Εκπαίδευσης, εταίρος 2 του προγράμματος. 
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Το Διεθνές Συνέδριο Κλεισίματος του έργου δέχθηκε μεγάλη δημοσιότητα πριν και μετά από 

την διοργάνωση του Συνεδρίου. Πιο συγκεκριμένα στάλθηκε δελτίο τύπου ως προπομπός 

του Συνεδρίου και δημοσιεύτηκε στην ιστοσελίδα voria.gr ενώ το απολογιστικό δελτίο τύπου 

της εκδήλωσης αναρτήθηκε στις διαδικτυακές εφημερίδες palo.gr και analytis.gr. Επίσης, 

αξιοποιήθηκαν τα social media  όπως το facebook του έργου Social Plate στο οποίο 

αναρτήθηκαν όλες τις σχετικές ανακοινώσεις της εκδήλωσης.  

 

Στην εκδήλωση παρευρέθηκε συμμετέχοντες από κύκλους φοιτητών, επιχειρηματιών, 

εκπροσώπων κοινωνικών επιχειρήσεων και ιδρυμάτων οι οποίοι προσκλήθηκαν τόσο 

τηλεφωνικά όσο και με ενημερωτικό mail. Σε όλους τους συμμετέχοντες δόθηκε ο 

απαραίτητος χρόνος για εγγραφή και δικτύωση γύρω από έναν μπουφέ υποδοχής. 

 

Με την παρουσία τους στήριξαν την εκδήλωση εκπρόσωποι και των δύο Ελλήνων εταίρων οι 

οποίοι ασχολούνται ενεργά με το έργο “Social Plate”. Πιο συγκεκριμένα, στο Διεθνές 

Συνέδριο Κλεισίματος παρευρέθηκαν ο κος Παπαθανασίου Αθανάσιος, Πρόεδρος του 

Τεχνόπολις -  Διεθνές Ινστιτούτου Εκπαίδευσης, η κα Εμμανουέλα Στεφανή, εκπρόσωπος του 

Τεχνόπολις -  Διεθνές Ινστιτούτου Εκπαίδευσης, ο κος Παπαδόπουλος Θεόδωρος, πρόεδρος 

της Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης Α.Ε., ο κος Μπούρης Αντώνιος, Διευθύνων Σύμβουλος 

της Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης, η κα Κατερίνα Δεμερτζή, υπεύθυνη επικοινωνίας του 

έργου εκ μέρους του Επικεφαλής Εταίρου. Επιπλέον, στην εκδήλωση παρευρέθηκε η κα 

Μπόμπα Νατάσσα, υπεύθυνη του γραφείου διαχείρισης οργανικών υπολειμμάτων της 

Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης Α.Ε., εργαζόμενοι του Τεχνόπολις-Διεθνές Ινστιτούτο 

Εκπαίδευσης και εκπρόσωποι των φορέων που λαμβάνουν επισιτιστική βοήθεια από το έργο.  

 

Η κα Στεφανή Εμμανουέλα, ως εκπρόσωπος του Τεχνόπολις απηύθυνε θερμό καλωσόρισμα 

σε όλους τους συμμετέχοντες και υπογράμμισε στον λόγο της τη σημασία του έργου στις 
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απαιτήσεις της σημερινής εποχής όπου πολλές μειονεκτικές ομάδες έχουν ανάγκη από 

επισιτιστική βοήθεια.  

Στη συνέχεια, η κυρία Στεφανή Εμμανουέλα, έδωσε το λόγο στον κύριο Παπαδόπουλο 

Θεόδωρο, πρόεδρο της Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης. Ο κύριος Παπαδόπουλος 

καλωσόρισε τους παρευρισκόμενους και ανέφερε ότι είναι πολύ χαρούμενος που το έργο 

ολοκληρώνεται ομαλά και χωρίς προβλήματα. Τόνισε ότι το κλείσιμο του έργου είναι τυπικό, 

καθώς η λειτουργία και η δράση της ΑΜΚΕ θα συνεχιστεί. Στο λόγο του ανέφερε ότι μέχρι 

σήμερα η ΑΜΚΕ διαχειρίστηκε περίπου 457 τόνους μη εμπορεύσιμων φρούτων και 

λαχανικών ενώ από αυτούς σώθηκαν και διατέθηκαν οι 315 τόνοι νωπών φρούτων και 

λαχανικών. Ο κύριος Παπαδόπουλος είπε ότι το έργο και η χρηματοδότηση ύστερα από 27 

μήνες κλείνει, η εύρεση νέων πόρων θα είναι δύσκολη από δω και πέρα αλλά η θέληση να 

παραμένει βιώσιμη η ΑΜΚΕ είναι μεγάλη και το έργο θα συνεχιστεί. Παράλληλα, ο κύριος 

Παπαδόπουλος ευχαρίστησε όλους τους εμπόρους που ευαισθητοποιήθηκαν και βοήθησαν 

στο έργο δίνοντας τα αδιάθετα τρόφιμα προς διαλογή. Επιπλέον, ανέφερε ότι στα πλαίσια 

του έργου υπάρχουν αρκετοί ωφελούμενοι οι οποίοι λαμβάνουν τα προς βρώση τρόφιμα 

μέσω των κοινωνικών φορέων όπως είναι τα κοινωνικά παντοπωλεία των Δήμων και τα 

συσσίτια των Ιερών Ναών. Παράλληλα, ευχαρίστησε και το Τεχνόπολις για αυτούς τους 27 

μήνες που ήταν μαζί τους στο όλο έργο. Ο κύριος Παπαδόπουλος ανέφερε ότι από την μεριά 

τους οι Βούλγαροι έχουν υλοποιήσει τις δράσεις τους έστω και με τα ελάχιστα μέσα που 

διέθεταν. Τέλος, ο κύριος Παπαδόπουλος ανέφερε ότι με πρωτοβουλία της Περιφέρειας 

Κεντρικής Μακεδονίας στα πλαίσια του ευρωπαϊκού προγράμματος «Bioregio», το Social 

Plate ψηφίστηκε ως η καλύτερη πρακτική ιδέα μεταξύ των προγραμμάτων Interreg ενώ έχουν 

δείξει ενδιαφέρον διάφοροι φορείς από άλλες χώρες οι οποίοι επιθυμούν να έρθουν και 

μάθουν τον τρόπο διαλογής. 
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Στην συνέχεια η κυρία Στεφανή, ευχαρίστησε τον κύριο Παπαδόπουλο για την ομιλία του και 

κάλεσε την κυρία Δεμερτζή Κατερίνα, εκπρόσωπο του Επικεφαλής Εταίρου, να παρουσιάσει 

τις δράσεις που έχει υλοποιήσει επιτυχώς όλο αυτό το διάστημα η Κεντρική Αγορά 

Θεσσαλονίκης. Η κυρία Δεμερτζή ξεκίνησε αναφέροντας τον συνολικό προϋπολογισμό του 

έργου και την επιμέρους χρηματοδότηση των τεσσάρων εταίρων του έργου. Στην συνέχεια, 

έκανε επιγραμματική αναφορά στις δράσεις και τα παραδοτέα που υλοποιήθηκαν στα 

πλαίσια του έργου ενώ έδωσε ιδιαίτερη έμφαση στις δράσεις δημοσιότητας. Η κυρία 

Δεμερτζή δεν παρέλειψε να αναφέρει το σημαντικότερο μέρος του έργου, την σύσταση της 

Αστικής Μη Κερδοσκοπικής Εταιρίας. Η ίδια έκανε εκτενής αναφορά στον τρόπο λειτουργία 

της ΑΜΚΕ, ανέφερε τους τόνους που διαχειρίστηκε όλο το προηγούμενο διάστημα ενώ 

επιγραμματικά επονόμασε κοινωνικούς εταίρους που έλαβαν και θα συνεχίσουν να 

λαμβάνουν τρόφιμα και στάθηκαν αρωγοί στην υλοποίηση των δράσεων του έργου.  

Στη συνέχεια η κυρία Δεμερτζή παρουσίασε εν συντομία τις δράσεις που υλοποιήθηκαν από 

τους Βούλγαρους εταίρους καθώς δεν κατέστη δυνατή η συμμετοχή τους στο Συνέδριο 

Κλεισίματος. Κλείνοντας η κυρία Δεμερτζή τόνισε ότι ο τρόπος χρηματοδότησης των 

Βούλγαρων εταίρων ήταν λίγο διαφορετικός και η υλοποίηση του έργου δεν μπορούσε να 

γίνει με τα ίδια μέσα και στις δύο χώρες. 

 

Στη συνέχεια, αφού παρουσιάστηκαν οι δράσεις του Επικεφαλής Εταίρου και των Βούλγαρων 

εταίρων εξ ονόματος της κυρίας Δεμερτζή, τον λόγο έλαβε η κυρία Στεφανή Εμμανουέλα, η 

οποία παρουσίασε τις δράσεις που υλοποίησε το Τεχνόπολις – Διεθνές Ινστιτούτο 

Εκπαίδευσης, εταίρος 2, στα πλαίσια του έργου. Η κυρία Στεφανή έδωσε έμφαση πέραν από 

τις δράσεις δημοσιότητας, στις δράσεις 4.2.3 «Εκπαίδευση εργαζομένων ΜΚΟ μαζί με 

άνεργες γυναίκες και νέους της περιοχής» και 5.2.4 «Συμβουλευτικά Σεμινάρια για τις 

ομάδες-στόχους του έργου» αναφέροντας ότι στη δράση 4.2.3 συμμετείχαν 29 άτομα και στη 

δράση 5.2.4 δημιουργήθηκαν 2 τμήματα με συνολικά 30 άτομα και το τελευταίο σεμινάριο 
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πραγματοποιήθηκε στις 21 Νοεμβρίου. Τέλος, σχετικά με την δράση 6.2.1 «Διοργάνωση 

εκδήλωσης Στρογγυλής Τραπέζης», η κυρία Στεφανή ανέφερε τα συμπεράσματα που βγήκαν 

από τη συζήτηση των συμμετεχόντων στην εκδήλωση.  

 

Στη συνέχεια, η κυρία Στεφανή Εμμανουέλα έδωσε το λόγο στον κύριο Παπαθανασίου 

Αθανάσιο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύμβουλος του Τεχνόπολις -  Διεθνές Ινστιτούτου 

Εκπαίδευσης, ο οποίος τόνισε ότι το έργο κινείται βάσει των προμηθειών, της 

διαθεσιμότητας και της διανομής. Εξέφρασε τις ιδέες και τις σκέψεις του για το έργο για τις 

κοινές πολιτικές στα πλαίσια της κοινής ευρωπαϊκής πολιτικής ενώ τόνισε την ανάγκη που 

έχει προκύψει στην ψήφιση του νόμου για τον εθελοντισμό και την προστασία των τροφίμων. 

Επίσης, ο κος Παπαθανασίου μίλησε για τις προτάσεις για διάφορες δράσεις της κοινωνίας 

για επιχειρήσεις πάση φύσεως , για την άμεση αντιμετώπιση φορολογικών και νομικών 

θεμάτων  που αφορούν τον εθελοντισμό καθώς και ποιο είναι το κίνητρο για κάποιον να 

διαθέσει τρόφιμα στην ΑΜΚΕ και στους κοινωνικούς φορείς. Επίσης, ο κος Παπαθανασίου 

τόνισε ότι για καλύτερα αποτελέσματα του έργου απαιτείται η ευαισθητοποίηση της 

κοινωνίας για την διάσταση του προβλήματος καθώς και καλύτερη οργάνωση ενώ ανέφερε 

ότι το έργο λειτουργεί στα πλαίσια της κοινωνικής ευθύνης και της περιβαλλοντικής 

ευαισθησίας. Ο κύριος Παπαθανασίου δεσμεύτηκε ότι θα βοηθήσει την ΚΑΘ Α.Ε. με κάθε 

τρόπο ώστε να μπορέσει να επιβιώσει η ΑΜΚΕ και να παραμείνει ενεργή για πολλά χρόνια 

ακόμη.  

Ο κύριος Παπαθανασίου τόνισε ότι παράλληλα με την τροποποίηση του νόμου για την νομική 

και φορολογική κάλυψη για τον εθελοντισμό, είναι απαραίτητο να γίνει επικοινωνία με τους 

αρμόδιους του Υπουργείου για να δείξουν τα παραδείγματα παρόμοιων έργων άλλων χωρών 

ενώ καλό θα ήταν να μπορέσει η ΑΜΚΕ να ενταχθεί σε κάποιο χρηματοδοτούμενο 

πρόγραμμα είτε σε αυτήν είτε στην επόμενη προγραμματική περίοδο.  
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Ο κύριος Παπαθανασίου έδωσε το λόγο στον κύριο Μπούρη, Διευθύνων Σύμβουλο της 

Κεντρικής Αγοράς Θεσσαλονίκης. Ο κύριος Μπούρης είπε χαρακτηριστικά ότι αν έλεγε κανείς 

πριν ενάμιση χρόνο ότι το έργο θα είχε αυτήν την εξέλιξη, θα θεωρούνταν υπεραισιόδοξος. 

Ωστόσο, τα τελικά αποτελέσματα του έργου, που σε λίγο καιρό ολοκληρώνεται, δείχνουν την 

θετική εξέλιξη του. Επιπλέον, ο Διευθύνων Σύμβουλος της ΚΑΘ Α.Ε. ανέφερε ότι το έργο δεν 

σταματά αλλά τώρα ξεκινά για όλους και για να μπορέσει να είναι βιώσιμη η ΑΜΚΕ για πολλά 

χρόνια ακόμη, η Κεντρική Αγορά Θεσσαλονίκης έχει προσεγγίσει αρκετούς χορηγούς οι 

οποίοι θα μπορέσουν να στηρίξουν τόσο υλικά όσο και χρηματικά την λειτουργία της Αστικής 

Μη Κερδοσκοπικής Εταιρίας. Παράλληλα, ο κύριος Μπούρης ανέφερε ότι το έργο έχει τόσο 

κοινωνικό όσο και περιβαλλοντικό αντίκτυπο ενώ το περιβαλλοντικό του αποτύπωμα 

φέρεται μέσω της μείωσης των απορριμμάτων. Επίσης, ο κύριος Μπούρης ευχαρίστησε 

όλους τους παρευρισκόμενους για την ενεργή παρουσία και συμμετοχή τους στο έργο καθώς 

και για την εθελοντική στήριξη των φορέων στην λειτουργία της ΑΜΚΕ. Τέλος, ο κύριος 

Μπούρης τόνισε ότι πρέπει να πιέσουν φορείς οι οποίοι διαθέτουν μέσα και χρήματα οι 

οποίοι θα επιθυμούν να στηρίξουν την ΑΜΚΕ για τα επόμενα χρόνια. 

 

Κλείνοντας, η κα Στεφανή ευχαρίστησε όλους όσους παρευρέθηκαν στην εκδήλωση και 

τόνισε ότι ήταν μεγάλη χαρά όλων και τιμή η παρουσία των βραβευθέντων στην εκδήλωση. 

Τέλος, ευχήθηκαν όλοι η ΑΜΚΕ «Κοινωνική Επισιτιστική Βοήθεια» να μπορέσει να 

παραμείνει ενεργή για πολύ καιρό ακόμη και να διαθέτει ακόμη μεγαλύτερες ποσότητες 

τροφίμων σε περισσότερους κοινωνικούς φορείς.  

 

 

 

 

  


